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Geachte raadsleden, 
 
 
Op 23 november 2022 zijn door de fractie van de VVD schriftelijke vragen (artikel 41 RvO) ingediend in 
verband met de aanpak van jeugdcriminaliteit. U ziet de vragen graag beantwoord bij de behandeling van 
het nieuwe integraal veiligheidsplan. 
 
In de Gooi en Eemlander van 22 november lezen we dat uit onderzoek van het Wetenschappelijk 
Onderzoek- en Documentatiecentrum (WODC) onderdeel van het ministerie van justitie blijkt dat 
Hilversum centrum in 2019 en in het tijdvak 2016-2019 tot de 136 Nederlandse Buurten behoorde waar 
zich de meeste geregistreerde jeugdcriminaliteit voordeed. Liebergen behoorde in 2019 tot de top 1% 
buurten waar jeugdige verdachten wonen. We lezen dat vooral in het weekeinde de Groest en omgeving 
geregeld het toneel is van uitgaansgeweld. In de top 1% pleegbuurten waaronder dus Hilversum Centrum 
vindt 24% van alle jeugdcriminaliteit plaats. Op 7 november is het voorlichtingsprogramma over 
ondermijning op scholen van start gegaan, wat bijdraagt aan de preventie van Jeugdcriminaliteit. Bij 
bestrijding en aanpak jeugdcriminaliteit werken gemeentes samen met de politie, scholen, het 
jongerenwerk en speciale jeugdboa’s. De behandeling van het nieuwe integraal veiligheidsplan (IVP) staan 
gepland in Januari 2023. Preventie en aanpak van jeugdcriminaliteit maken deel uit van het IVP.  
 
Met deze collegebrief wordt antwoord op de vragen gegeven. De beantwoording zal worden toegevoegd 
aan de stukken voor de behandeling van het IVP in de commissie van 18 januari 2023.  
 
1. Herkent het college de uitkomst van het onderzoek van WODC?  
 Het onderzoek door het WODC wordt door het college niet in twijfel getrokken. In die zin past het in 

het beeld dat het college heeft van de veiligheidscijfers en het beeld van onze integrale partners van 
die jaren. In die periode werd in zowel Hilversum-Oost als in Hilversum-Centrum een overlastgevende 
jeugdgroep geïdentificeerd. Inmiddels is de inzet op beide jeugdgroepen afgeschaald, mede naar 



aanleiding van gunstige overlast- en criminaliteitscijfers, welke door de inzet van de integrale 
jeugdaanpak in positieve zin zijn gekeerd.  

 
2. Kan het college ons inzage geven in de veiligheidscijfers van 2022?  
 Op dit moment kan nog geen inzage worden gegeven in de veiligheidscijfers van 2022. Bij de 

presentatie van het nieuwe integraal veiligheidsplan in 2023 zijn deze gegevens wel beschikbaar. In de 
commissie van 18 januari 2023 worden de veiligheidscijfers van 2022 behandeld.  

 
3. In Hilversum werd ook gewerkt met speciale jeugdboa’s, zijn die er nog? Zo nee, kan dit met de gestelde 

problematiek te maken hebben of staat dit er los van?  
 In 2021 en 2022 zijn er binnen Hilversum vier boa’s opgeleid tot jeugdboa. Sinds juli 2022 worden de 

jeugdboa taken uitgevoerd vanuit team Toezicht en Handhaving. Deze jeugdboa’s zijn ook aanwezig 
geweest bij de voorlichting van 7 november jl. De jeugdboa’s worden verbonden aan de middelbare 
scholen in Hilversum en zullen in samenwerking met Leerlingalert ook voorlichting gaan geven op deze 
scholen.  

 
4. Wat doet de gemeente Hilversum naast de voorlichting over ondermijning aan preventie?  
 De gemeente werkt aan het op elkaar aansluiten van de domeinen zorg en veiligheid op het gebied 

van drugscriminaliteit onder jongeren. Dit doen ze samen met de ketenpartners. Hiermee kan er in 
een vroeger stadium worden voorkomen dat een jongere afglijd in de drugscriminaliteit. Daarnaast is 
in 2022 een Intentieverklaring “jonge aanwas ondermijnende criminaliteit” met het voortgezet 
onderwijs gesloten, met als doel in samenwerking met alle partners de jonge aanwas van criminaliteit 
een halt toe te roepen. Hiermee bereiken we ook dat er voorlichting wordt gegeven op de middelbare 
scholen, waardoor de jongeren weerbaarder worden tegen ondermijning.  

 
5. Is de gemeente bekend met het bewustwordingsprogramma Leerling alert?  
 Ja, de gemeente is bekend met Leerlingalert. Leerlingalert maakt onderdeel uit van de leerlijn die is 

ontwikkeld voor de voorlichting op de middelbare scholen in Hilversum. Bij Leerlingalert worden naast 
de leerlingen ook de docenten getraind. De training is ook ontwikkeld voor ouders. Echter omdat we 
hier net mee begonnen zijn heeft dit voor ouders nog niet plaatsgevonden.  

 
6. Is het project “Turn-Over” waar de waarden van rugby ingezet worden bij preventie van 

jeugdcriminaliteit bekend ?  
 Het college is bekend met het project Turn-Over, waarbij de waarden van rugby worden ingezet bij de 

preventie van jeugdcriminaliteit. Er is door de gemeente Hilversum ook gesproken met de directie van 
Turn-Over. Als gevolg hiervan is Turn-Over als regionale zorgverlener ingeschreven bij de Regio Gooi 
en Vechtstreek. Het is voor Turn-Over niet mogelijk gebleken om een groep van voldoende omvang 
bijeen te brengen, om uitvoering te kunnen geven aan het project.  

 
7. Wat is de rol van het welzijnswerk in de genoemde wijken en buurten?  
 In de betreffende wijken en buurten wordt zowel ambulant als op locatie welzijnswerk door Versa-

Welzijn geboden. Aan de Jan van der Heijdenstraat is jongerencentrum De Mix gelegen. Hier worden 
door het jongerenwerk van Versa-Welzijn activiteiten georganiseerd. De jongerenwerkers zijn ook 
gekoppeld aan de genoemde wijken en buurten en voeren hun werkzaamheden daar ook ambulant 
uit.  

 
8. Is de huidige locatie van het politiebureau dat nu gevestigd is op de Bonairelaan van invloed op de toe 

of afname jeugdcriminaliteit?  
 Uit de harde cijfers van de afgelopen 5 jaar blijkt de verhuizing van het politiebureau geen meetbare 

directe invloed te hebben gehad op de cijfers omtrent jeugdcriminaliteit. Het percentage criminaliteit 
wat gepleegd wordt door jeugd in het centrum is niet toe- of afgenomen ten opzichte van de jaren 
2018 en 2019. De werkwijze van de politie is ook niet aangepast, waardoor wij nog steeds in goed 
contact staan met de boa’s en jongerenwerkers om jeugdcriminaliteit aan te pakken. Daarnaast 
beschikt de politie nog over een post in het centrum waar vanuit gewerkt wordt in 



weekend(horecadienst). De politie werkt met de gemeente Hilversum en partners samen aan de 
groepsaanpak jeugd waardoor de informatiepositie keten breder en completer is. 

 
9. Hoe goed of slecht is de informatiepositie van de politie?  
 In 2022 is bij de politie een nieuwe senior jeugd aangetrokken die zich bezighoudt met de 

ontwikkelingen rondom jeugdproblematiek in de wijken en buurten. Door de integrale werkwijze 
samen met jongerenwerk en (jeugd)boa’s blijft de informatiepositie op een voldoende niveau. Het 
aanstaande integraal veiligheidsplan staat ook in het teken van samen kiezen en de beperkte capaciteit 
van de politie inzetten op de geprioriteerde thema’s. Hoewel de inzet is om de wijkagenten zoveel als 
mogelijk daadwerkelijk in de wijk in te zetten, lukt dit minder frequent dan gewenst. 

 
10. Worden de ouders voldoende betrokken?  
 Qua preventie is hier nog winst te behalen. Hier willen we wel aandacht aan gaan besteden bij de 

voorlichtingen die we vanuit de clusters veiligheid en ondermijning verzorgen. In geval van zorgelijke 
signalen over jongeren, worden in samenwerking tussen jongerenwerk, politie en (jeugd)boa’s 
thuisbezoeken afgelegd om op die wijze de ouders te betrekken. Daarbij worden ouders ook gewezen 
op de ondersteuningsmogelijkheden, die onder meer vanuit het sociaal domein geregisseerd kunnen 
worden. Ook worden de ouders betrokken wanneer een jongere in de persoonsgerichte aanpak wordt 
besproken.  

 
11. Hoe staat het met de capaciteit voor handhaving?  
 Sinds het coronatijdperk zijn de taken van boa’s toegenomen en wordt er steeds meer van boa’s 

verwacht. Dit is overigens een landelijke trend. In Hilversum is de capaciteit op dit moment nipt 
voldoende voor de taken die uitgevoerd worden.  

 
 De capaciteit van de politie is niet op volle sterkte. Daarnaast wordt nog steeds capaciteit van het 

basisteam ingezet op bovenlokale en landelijke taken, zoals bewaken en beveiligen. Ook wordt er 
steeds vaker ingezet op de gevolgen van maatschappelijke onrust zoals demonstraties. Hoewel wordt 
gewerkt aan het aanvullen van de capaciteit, onder meer door een versnelde initiële opleiding voor 
nieuwe agenten, heeft ook de politie te maken met uitstroom ten gevolge van de vergrijzing. Dit is een 
proces dat enkele jaren kan duren, waardoor een nauwe samenwerking met andere partners voor de 
politie van cruciaal belang is. Tot die tijd moeten er, in overleg met de gemeente, keuzes worden 
gemaakt waarop de politie zal gaan investeren. Dit wordt ook meegenomen in het komend IVP. 

 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


